
PROTOKÓŁ NR XIV/2020 

z obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Bieruniu, która odbyła się w dniu 29 października 2020 r. 
 
 
Obecni: 

1. Radni Rady Miejskiej Bierunia – według załączonej listy obecności (zał. nr 1 protokołu).  
 
 Na stan 15 radnych: obecnych  14 
 nieobecnych    1 
 usprawiedliwionych    0 
 

2. Burmistrz Miasta Krystian Grzesica, Zastępca Burmistrza Sebastian Macioł, Sekretarz Miasta 

Jolanta Sałęga, Skarbnik Miasta Dorota Przybyła, dyrektorzy jednostek organizacyjnych, Radca 

Prawny Katarzyna Morawska-Paterek, Prezes BPIK Sp. z o.o., Komendant Straży Miejskiej, 

naczelnicy wydziałów, kierownicy referatów Urzędu Miejskiego. 

 
Porządek obrad sesji: 
   1. Otwarcie obrad. 

   2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

   3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w dniu 24.09.2020 r. oraz protokołu z XIII sesji Rady 

Miejskiej w dniu 15.10.2020 r. 

   4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji zadań w okresie od 15.09.2020 r. do 19.10.2020 r. 

   5. Informacja Burmistrza Miasta Bierunia i Przewodniczącego Rady Miejskiej o oświadczeniach 

majątkowych. 

   6. Informacja o realizacji uchwał z poprzedniej sesji. 

   7. Stanowiska, wnioski i opinie komisji. 

   8. Wolne głosy. 

   9. Stan kultury w Bieruniu. 

 10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej — według załącznika. 

 11. Ocena aktualności i stopnia realizacji Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Bierunia na lata 

2016-2020. 

 12. Blok informacyjny. 

 13. Zakończenie obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Bieruniu.  
 

 

Ad 1 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Marcin Nyga działając na podstawie ustawy 
o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r., art. 20 ust. 1 otworzył obrady XIV sesji Rady Miejskiej 
w Bieruniu, które odbyły się w zdalnym trybie przy wsparciu systemów informatycznych eSesja oraz 
Microsoft Teams w związku z sytuacją związaną z wirusem COVID-19.  
Na podstawie informacji uzyskanej z systemu informatycznego eSesja stwierdził, że liczba 
zalogowanych do systemu radnych pozwala na prawomocne obradowanie oraz podejmowanie 
wniosków.  
Przywitał wszystkich uczestniczących zdalnie w obradach sesji rady.  
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Ad 2 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy wszyscy otrzymali zawiadomienie z zaproponowanym porządkiem 
obrad i projektami uchwał oraz czy wnoszą o jego poszerzenie, ograniczenie lub zmiany.  
 
Burmistrz Miasta wniósł o zmianę w kolejności procedowania uchwał a mianowicie aby uchwałę ujętą 
pod numerem 6 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej regulaminu wynagradzania przesunąć na sam 
koniec, po uchwałach budżetowych. Uchwała ta rodzi skutki finansowe do których niezbędne jest 
wcześniejsze przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad, tj. uchwała nr 6 staje się 
uchwałą nr 9 natomiast uchwała w sprawie obywatelskiej inicjatywy będzie z nr 6, w sprawie zmiany 
WPF z nr 7 a w sprawie zmian budżetu z nr 8. 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA  
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław - 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 13 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

 
 
Ad 3 
 
Przewodniczący Rady poddał kolejno pod głosowanie:  
 
Protokół z XII sesji Rady Miejskiej w dniu 24.09.2020 r. 

 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA  
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin WSTRZ 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 13 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 1 głos 
 

Protokół został przyjęty. 
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Protokół z XIII sesji Rady Miejskiej w dniu 15.10.2020 r. 

 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA  
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 14 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Protokół został przyjęty. 
 
 
Ad 4 
 
Burmistrz Miasta uzupełnił sprawozdanie, które radni otrzymali w formie pisemnej o informacje, 
które nie zostały w nim ujęte a dotyczące m. in.: postępowań przetargowych i zawartych umów. 
Poinformował o zmianie zarządu BPIK Sp. z o.o. – od 01.10.2020 r. powołany został na funkcję prezesa 
zarządu Pan Jerzy Olek oraz zaproponował, aby się przedstawił. 
 
Prezes Zarządu BPIK Sp. z o.o. Jerzy Olek zaprezentował swoją sylwetkę informując o wykształceniu, 
doświadczeniu zawodowym oraz stanie cywilnym.  
 
Burmistrz Miasta przedstawił raport o stanie epidemicznym w Bieruniu oraz poinformował 
o zmianach jakie będą wprowadzone w zakresie obsługi interesantów w urzędzie. Jednostki 
organizacyjne gminy pracują zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów.  
 
W czasie dyskusji, w której udział wzięli radni Natalia Grosman, Jarosław Mokry, Krystyna Wróbel 
poruszono sprawy dotyczące m. in.: szczegółów umowy dotyczącej spektaklu „Bebok w kapucy”; 
dotrzymania terminu przez BPIK Sp. z o.o. odnośnie realizacji wniosku Komisji Bezpieczeństwa 
dotyczącego gospodarki odpadami komunalnymi; zakresu prac remontowych w budynkach gminnych 
przy ul. Wawelskiej 26 oraz przy ul. Warszawskiej 292 w Bieruniu; umów zawartych na sprzątanie 
pomieszczeń biurowych, korytarzy i toalet w budynku Urzędu Miejskiego w Bieruniu. 
 
Burmistrz Miasta udzielił odpowiedzi na poruszone w czasie dyskusji sprawy.  
 
 
Ad 5 
 
Burmistrz Miasta oraz Przewodniczący Rady przedstawili informacje o oświadczeniach majątkowych. 
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Ad 6 
 
Sekretarz Miasta poinformowała, że uchwały podjęte na poprzednich sesjach, tj. 24.09.2020 r. 
i15.10.2020 r. zostały przekazane ich wykonawcom oraz przesłane do organów nadzoru. Do dnia 
dzisiejszego nie wpłynęły żadne uwagi z organów nadzorujących. 
 
 
Ad 7 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Społecznej, Gospodarki, Finansów przedstawili wnioski 
i stanowiska podjęte na posiedzeniach komisji w październiku br. bez opinii dotyczących tematu 
głównego i projektów uchwał będących w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że w związku z charakterem pracy a także sytuacją 
epidemiczną podjął decyzję, że w październiku komisja się nie odbyła. Odbędzie się w najbliższym 
możliwym terminie, kiedy pozwolą na to warunki. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że do komisji nie zostały 
skierowane żadne sprawy do rozpatrzenia.   
 
 
Ad 8 
 
Radna Barbara Panek-Bryła zapytała: 
-  o aktualny etap prac związanych z utwardzeniem pasa gruntu za Kopcem, 
Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów poinformował, że ze względów formalnoprawnych na 
dzień dzisiejszy gmina nie jest w stanie wykonać prac budowlanych w tym rejonie. Poinformował, że 
w jego opinii należy zlecić opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej i uzyskać pozwolenie 
na budowę. 
 
- o nagrania z monitoringu miasta w związku z aktami wandalizmu, które miały miejsce na 

ul. Kopcowej w dniu 17.10.2020 r. 
Burmistrz Miasta zaproponował, aby radna złożyła zapytanie w tej sprawie w formie pisemnej. 
 
- czy wpłynęły i zostały przeanalizowane oferty na reorganizację ruchu w centrum Starówki.  
Burmistrz Miasta poinformował, że wpłynęło wiele ofert z dużą różnicą cenową. Zwrócono się do 
jednego z oferentów o wyjaśnienie rażąco niskiej ceny. Po uzyskaniu wyjaśnień okaże się czy gmina 
zleci temu oferentowi realizację zadania, czy też będzie brać pod uwagę kolejne oferty, które w tym 
postępowaniu zostały złożone.  
 
Przewodniczący Rady odniósł się do inicjatywy Burmistrza Miasta dotyczącej odpowiadania na 
pytania mieszkańców zadawane na żywo. Zwrócił uwagę, że sporo osób jest wykluczonych cyfrowo 
i nie ma możliwości wziąć w tym udziału albo dowiedzieć się o tego typu inicjatywach. Zaproponował, 
aby zamieścić w Rodni informacje o możliwości zadawania pytań przez mieszkańców w formie 
pisemnej (wrzucać pytania do skrzynki w urzędzie) lub przesyłania drogą mailową. 
Burmistrz Miasta poinformował, że jest to temat do przemyślenia, żeby wybrać najlepsze rozwiązanie 
w tym zakresie. 
 
 
Ad 9 
 
Burmistrz Miasta wprowadził do tematu stan kultury w Bieruniu. 
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Dyrektor Bieruńskiego Ośrodka Kultury Joanna Lorenc oraz Dyrektor Muzeum Miejskiego 
w Bieruniu (w organizacji) Agnieszka Szymula przedstawiły w formie prezentacji oraz omówiły stan 
kultury w Bieruniu.  
 
Przewodnicząca Komisji Społecznej poinformowała, że komisja zapoznała się ze stanem kultury 
w mieście i pozytywnie opiniuje działalność Bieruńskiego Ośrodka Kultury i Muzeum Miejskiego 
w Bieruniu (w organizacji).  
 
Radna Natalia Grosman zwróciła uwagę na bardzo szeroką ofertę kulturalną, spośród której każdy 
znajdzie coś dla siebie, pogratulowała pozyskania środków zewnętrznych, pozytywnie oceniła 
twórczość „Teatru dla Dorosłych”, zachęcanie osób młodych do angażowania się w działalność 
kulturalną oraz ciekawą szatę graficzną w działaniach marketingowych. Skierowała również słowa 
uznania dla Dyrektor Muzeum Miejskiego w Bieruniu (w organizacji) przede wszystkim za 
pomysłowość, dużą inwencję i zaangażowanie.   
 
Radna Barbara Panek-Bryła określiła stan kultury w mieście jako bardzo dynamiczny, rozwijający się, 
kreatywny i wielokierunkowy. Kultura szeroko weszła w społeczeństwo, zmieniła się forma przekazu i 
aktywności. Nie zaczyna się i kończy na wydarzeniach zaplanowanych i zorganizowanych pod kątem 
ściśle określonego celu, ale są to drobne, cykliczne przedsięwzięcia, które z jednej strony rozwijają 
umiejętności a z drugiej wiedzę dotyczącą historii i dziedzictwa kulturowego. 
 
Przewodniczący Rady podzielił się refleksjami na temat kultury w Bieruniu. Zwrócił uwagę na realne 
sukcesy i włączanie się wielu środowisk w sferę kulturalną. Mimo iż bieżący rok jest bardzo zły dla 
kultury bieruńskie placówki znalazły sposób na funkcjonowanie. Wyraził nadzieję, że przyszły rok 
będzie lepszy dla kultury.  
 
Przewodniczący Rady, wobec braku dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie stanowisko:    
 
Rada Miejska w Bieruniu zapoznała się z informacją na temat stanu kultury w mieście i pozytywnie 
opiniuje działalność Bieruńskiego Ośrodka Kultury i Muzeum Miejskiego w Bieruniu (w organizacji). 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA  
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr - 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 13 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę techniczną. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady po przerwie. 
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Ad 10 
 
Rada przystąpiła do rozpatrzenia projektów uchwał: 
 

 w sprawie wyznaczenia aglomeracji Bieruń I 
 w sprawie wyznaczenia aglomeracji Bieruń II 
 w sprawie wyznaczenia aglomeracji Bieruń III 

 
Projekty uchwał wraz z uzasadnieniami przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Komunalnej.  

 
Przewodniczący Komisji Gospodarki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała ww. 
projekty uchwały. 
 
Przewodniczący Rady, wobec braku głosów w dyskusji, poddał kolejno pod głosowanie: 
 

 uchwałę w sprawie wyznaczenia aglomeracji Bieruń I 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 14 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Uchwała Nr XIV/1/2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
 

 uchwałę w sprawie wyznaczenia aglomeracji Bieruń II 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 14 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
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Uchwała Nr XIV/2/2020 została podjęta jednogłośnie.  
 
 

 uchwałę w sprawie wyznaczenia aglomeracji Bieruń III 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 14 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Uchwała Nr XIV/3/2020 została podjęta jednogłośnie.  
  
 

 w sprawie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, których 
zarządcą jest Burmistrz Miasta Bierunia 

 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Komunalnej.  
 

Przewodniczący Komisji Gospodarki poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji. 
 
Przewodniczący Rady, wobec braku głosów w dyskusji, poddał uchwałę pod głosowanie: 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 14 głosów  przeciw – 0 głos  wstrzym. – 0 głosów 
 

Uchwała Nr XIV/4/2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
 

 w sprawie nadania nazw odcinkom dróg położonym na terenie gminy Bieruń 
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Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem podjęcia przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Przestrzennej i Nieruchomości. 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarki poinformował, że opinia komisji była pozytywna.  
 
Przewodniczący Rady wyraził zadowolenie, że wśród tych licznych nazw pojawia się nazwa ul. Trójcy 
Świętej, tj. boczna od ul. Macieja, przy której znajduje się kapliczka pod wezwaniem Trójcy Świętej 
oraz rondo ks. kardynała Stanisława Nagyego.   
 
Przewodniczący Rady, wobec braku dalszych głosów w dyskusji, poddał uchwałę pod głosowanie: 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 14 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Uchwała Nr XIV/5/2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
 

 w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej mieszkańców Bierunia 
 

Sekretarz Miasta omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem jej podjęcia.  
 

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisję. 
 
Przewodniczący Rady, wobec braku głosów w dyskusji, poddał uchwałę pod głosowanie: 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 14 głosów  przeciw – 0 głos  wstrzym. – 0 głosów 
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Uchwała Nr XIV/6/2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bierunia na lata 2020-2025  
 
 w sprawie zmian budżetu miasta Bierunia na 2020 rok  

 

Skarbnik Miasta omówiła ww. projekty uchwały z zaznaczeniem, gdzie zostały dokonane 
autopoprawki.  
 

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty 
uchwał w treści przedstawionej na posiedzeniu.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że będzie głosował przeciw zmianom w budżecie jak również 
wynikającym później z tych zmian zapisom w ostatniej uchwale związanej z regulaminem 
wynagradzania nauczycieli. Uzasadnił, dlaczego będzie głosował przeciw. 
 
Radny Piotr Świerkosz poruszył sprawy dotyczące m. in.: przekazywania z budżetu gminy oprócz 
dotacji dla Bieruńskiego Ośrodka Kultury również środków na utrzymanie budynków kultury; 
podpisania umowy z dyrektorem Bieruńskiego Ośrodka Kultury na prowadzenie „Teatru dla 
Dorosłych”; uchwały Sądu Najwyższego, w której wskazano, że klasa to również oddział w przedszkolu 
i dodatek za opiekę nad oddziałem w przedszkolu powinien być w takiej samej wysokości jak za 
wychowawstwo w szkole podstawowej; nierównego traktowania pod względem finansowym 
nauczycieli, którzy wykonują taką samą pracę w szkole i przedszkolu.  
 
Burmistrz Miasta odnosząc się do wypowiedzi radnego Piotra Świerkosza sprostował kwestie 
dotyczące m.in.: umowy z dyrektorem BOK na prowadzenie „Teatru dla Dorosłych”; wysokości 
dodatku za wychowawstwo. Przypomniał, że w zakresie wysokości dodatku za wychowawstwo było 
proponowane kompromisowe rozwiązanie, z którego większością głosów komisja nie skorzystała. 
Zgodnie z wnioskiem komisji przegłosowanym przez większość radnych został przygotowany projekt 
uchwały na obecną sesję. Wyraził nadzieję, że radni przedyskutują i podejmą decyzje takie jakie 
uważają za najlepsze, najrozsądniejsze biorąc pod uwagę wszelkie aspekty sprawy. 
 
Radny Piotr Świerkosz przytoczył zapisy uchwały Sądu Najwyższego, o której mówił wcześniej. 
Stwierdził, że jako radny ma prawo mieć wątpliwości i pytać o argumenty te wątpliwości 
rozwiewające. Nie mówił o łamaniu prawa a pytał jak faktycznie przedstawia się sprawa, ponieważ 
chce mieć jasność sytuacji przy podejmowaniu decyzji. Poinformował, że nie rozumie logiki 
w proponowanym kompromisowym rozwiązaniu. Zwrócił uwagę, że 10 000,00 zł nie jest kwotą, która 
spowoduje załamanie budżetu BOK-u oraz zapytał na co zostały przeznaczone środki, które nie zostały 
wydane na imprezy „Noc Świętojańską”, „Dożynki” czy „Dni Bierunia” i szereg innych imprez, które 
zostały odwołane z powodu pandemii. 
 
Radna Barbara Panek-Bryła poinformowała, że jest przeciwna, aby zabierać jakiejkolwiek instytucji 
środki finansowe pod koniec roku. Jest za ujednoliceniem dodatku za wychowawstwo. Przychyla się 
do propozycji, aby powrócić do tego tematu przy konstruowaniu budżetu. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ta kwota 10 000,- zł jest ważna dla BOK w kontekście obniżenia 
środków finansowych dla jednostek w ciągu całego roku.   
 
Skarbnik Miasta poinformowała, że dotacja podmiotowa dla BOK została obniżona w czerwcu br. 
o 50 000,00 zł, na obecnej sesji dotacja zostaje obniżona o 35 000,00 zł, łącznie jest to 85 000,00 zł. 
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Z uwagi na kolejne ograniczenia każda z jednostek i każdy wydział stara się te oszczędności tegoroczne 
wyliczyć.  Najistotniejszą sprawą jest to, że na koniec września dochody są mniejsze o 5 000 000,00 zł. 
Nadwyżka operacyjna musi zostać zachowana w budżecie, czyli wydatki bieżące nie mogą być większe 
niż dochody bieżące. A skoro te dochody są niższe o 5 000 000,00 zł a mówi się o oszczędnościach 
rzędu 35 000,00 zł, 10 000,00 zł czy 60 000,00 zł – jest to niewspółmierne. Sprawę należy rozpatrywać 
łącznie z malejącymi dochodami, bo to z nich są realizowane wydatki.   
 
Radny Piotr Świerkosz podkreślił ponownie, że mowa jest o 10 000,00 zł. Poinformował, że w tym 
wypadku nie ma wątpliwości z uwagi na to, że jest to skrajna niespotykana od wielu, wielu lat 
sytuacja, kiedy są tak duże ograniczenia w funkcjonowaniu wszystkich instytucji (szkół, instytucji 
kultury, obiektów sportowych, itd.). Zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że jeszcze są głosy w dyskusji i zaproponował, aby dać innym 
możliwość wypowiedzenia się, ale zgodnie z regulaminem podda pod głosowanie wniosek formalny. 
 
Radny Piotr Świerkosz wycofał wniosek formalny, ponieważ dyskusja, jeżeli są chętni powinna trwać. 
 
Radna Krystyna Wróbel wyraziła zdziwienie, że ten temat wywołał tyle zamieszania i emocji. 
Poinformowała, że nie ma zastrzeżeń do pracy Bieruńskiego Ośrodka Kultury i Muzeum Miejskiego w 
Bieruniu (w organizacji) ale można obniżyć środki finansowe na ich działalność. Zadaniem gminy jest 
również dbanie o realizowanie przyziemnych potrzeb mieszkańców. Poinformowała, że będzie 
głosowała za przesunięciem w budżecie, żeby naprawić błąd, który został zrobiony wcześniej. Widzi 
możliwości, gdzie można jeszcze zaoszczędzić, nie trzeba całego budżetu przelać tylko na muzeum 
i Bieruński Ośrodek Kultury.    
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że o muzeum w tej chwili w ogóle się nie dyskutuje. 
Poinformował, że wyraźnie przedstawił swoje argumenty, dlaczego będzie głosował przeciw. 
 
Burmistrz Miasta odnosząc się do wypowiedzi radnej Krystyny Wróbel poinformował, że realizuje to 
co komisja przegłosowała. To, że jest ten projekt i w takiej treści w jakiej został przegłosowany na 
Komisji Finansów wskazuje na to, że liczy się ze stanowiskiem radnych. 
 
Radny Stanisław Jurecki wyraził opinię, że w jego ocenie dobrze się stało, że Burmistrz Miasta w 
projekcie uchwały uwzględnił wniosek komisji. Poinformował, że będzie głosował za przyjęciem 
projektu uchwały i zaproponował jego przegłosowanie. Jednocześnie zwrócił uwagę, że nie ma 
nauczycieli lepszych i gorszych, jedni mniej drudzy więcej pracują. Stwierdził, że należy się szacunek 
Bieruńskiemu Ośrodkowi Kultury za wykonywaną pracę.   
 
Przewodniczący Rady, wobec braku dalszych głosów w dyskusji, poddał kolejno pod głosowanie:  
 

 uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bierunia na lata  
2020-2025 
      

 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward WSTRZ 
2. Bobla Walenty WSTRZ 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin PRZECIW 
11. Panek-Bryła Barbara PRZECIW 



11 
 

12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria WSTRZ 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 9 głosów  przeciw – 2 głosy  wstrzym. – 3 głosy 
 

Uchwała Nr XIV/7/2020 została podjęta większością głosów. 
 
 

 uchwałę w sprawie zmian budżetu miasta Bierunia na 2020 rok  

 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward WSTRZ 
2. Bobla Walenty WSTRZ 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin PRZECIW 
11. Panek-Bryła Barbara PRZECIW 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria WSTRZ 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 9 głosów  przeciw – 2 głosy  wstrzym. – 3 głosy 
 

Uchwała Nr XIV/8/2020 została podjęta większością głosów. 
 
 

 w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/8/2020 Rady Miejskiej w Bieruniu z dnia 28 maja 
2020 r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Bieruń 

 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Dyrektor Bieruńskiego Centrum Usług. 
 

Przewodniczący Komisji Finansów poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały wraz z poprawkami zaproponowanymi przez radną Krystynę Wróbel. 

  
Przewodniczący Rady, wobec braku głosów w dyskusji, poddał uchwałę pod głosowanie: 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward PRZECIW 
2. Bobla Walenty WSTRZ 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin PRZECIW 
11. Panek-Bryła Barbara PRZECIW 
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria WSTRZ 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 9 głosów  przeciw – 3 głosy  wstrzym. – 2 głosy 
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Uchwała Nr XIV/9/2020 została podjęta większością głosów. 
 
                                                                                                                                                     
Ad 11 
 
Kierownik Biura Funduszy Zewnętrznych przedstawiła ocenę aktualności i stopnia realizacji Gminnego 
Programu Rewitalizacji Miasta Bierunia na lata 2016-2020. Poinformowała, że pełna ocena wdrażania 
programu będzie wykonana przez zewnętrznych audytorów i w połowie przyszłego roku zostanie 
przedstawiona radnym. 
 
Przewodniczący Rady, wobec braku głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie stanowisko:    
 
Rada Miejska w Bieruniu pozytywnie ocenia stan realizacji Gminnego Programu Rewitalizacji 
Miasta Bierunia na lata 2016-2020. 
 
 Nazwisko i imię radnego Głos 

1. Andrejczuk Edward ZA 
2. Bobla Walenty ZA 
3. Czapiewski Dariusz ZA 
4. Demska-Furgał Agnieszka ZA 
5. Gerycki Damian ZA 
6. Grosman Natalia ZA 
7. Jurecki Stanisław ZA 
8. Magiera Walenty ZA 
9. Mokry Jarosław ZA 
10. Nyga Marcin ZA 
11. Panek-Bryła Barbara ZA  
12. Pyda Tomasz - 
13. Sitko Maria ZA 
14. Świerkosz Piotr ZA 
15. Wróbel Krystyna ZA 
 

za – 14 głosów  przeciw – 0 głosów  wstrzym. – 0 głosów 
 

Stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie. 
 
 
Ad 12 
 
Sekretarz Miasta poinformowała o wpłynięciu pisma Prezesa Sądu Rejowego w Tychach 
przedstawiającego opinię dotyczącą potrzeb w zakresie wykonywania przez skazanych nieodpłatnej, 
kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej w zamian grzywny, której 
egzekucja okazała się bezskuteczna. W ślad za tą opinią Burmistrz Miasta wskazał podmioty, w których 
może być taka kara realizowana przez skazanych oraz wymieniła je. W podmiotach tych od stycznia do 
dnia dzisiejszego odpracowywało karę ograniczenia wolności albo karę grzywny 27 osób.   
 
Burmistrz Miasta: 
a) zachęcił do wypełnienia i składania ankiet dotyczących opracowywania nowej Strategii Rozwoju 

Miasta, 
b) poinformował, że:  

- można jeszcze uzyskać dotację do wymiany kotła węglowego na kocioł 5 klasy, wnioski można 
składać do 10 listopada br., 

- zmarł były mer z miasta partnerskiego Meung sur Loire, posłano wyrazy współczucia, 
- Złotymi Krzyżami Zasługi uhonorowani zostali byli proboszczowie bieruńskich parafii – ks. Kanonik 

Janusz Kwapiszewski i ks. Jan Dąbek, 
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- dzisiaj została, bardzo symbolicznie ze względu na ograniczenia pandemiczne, otwarta Zielona 
Pracownia w Szkole Podstawowej nr 3, 

- obchody Święta Niepodległości 11 listopada, w związku z aktualną sytuacją epidemiczną, 
odbędą się bardzo symbolicznie, planowane jest złożenie kwiatów pod pomnikami o godz. 9.00 
i 9.30.          

 
Przewodniczący Rady poinformował, że: 
- korespondencja, która wpływa do Rady jest na bieżąco przekazywana wszystkim radnym bądź 

poszczególnym przewodniczącym komisji. 
 
 
Ad 11 
 
Przewodniczący Rady zamknął XIV sesję Rady Miejskiej w Bieruniu. 
 
 
 
Integralną część protokołu stanowi nagranie opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała:  
Janina Berger 
 
 
 


